
Escola Montseny: una escola que aprèn.

Avui a la reunió de l’equip impulsor ens hem adonat  que ja fa 5 cursos que es va crear el

grup. En aquell moment l’escola necessitava un impuls cap a la transformació educativa i

era imprescindible aconseguir que el claustre mirés en una mateixa direcció.

La natura i el nostre entorn privilegiat ens oferia una oportunitat de construir la nostra línia

pedagògica singular i fer realitat el somni de la nostra comunitat educativa. Aquesta

iniciativa ens va dur a replantejar-nos  «quina escola volíem, per a quin infant i per quina

societat», tal i com va explicar tant bé l’Anna Jolonch. Teníem clar que per poder

transformar el centre calien espais de debat sistemàtics que prioritzen la presa d’acords

metodològics i ens faciliten la reflexió conjunta. A partir d’aquí es va crear un grup

impulsor i es va instaurar setmanalment una sessió que vam anomenar «línia d’escola».

El nucli impulsor ha estat sempre un espai de reflexió on construïm i on proposem

objectius a treballar amb tot el claustre que ens portin a millorar la qualitat educativa.

Teníem molt clar que s’han de continuar dinamitzant aquests espais de reflexió per tal que

ens portin a prendre acords i materialitzar-los, per aquest motiu és molt important

concretar la transferència del treball que es fa en el nucli impulsor, fins aconseguir la

implicació a tota la comunitat educativa.

En aquest sentit vam aconseguir, apostant pel lideratge distribuït, crear un sistema de

modelització entre les mestres que vam anomenar: Jornades de Turisme Pedagògic.

Durant quinze dies al llarg del primer trimestre alliberem les mestres dels suports perquè

puguin aprendre a les aules de les companyes. Es tracta de facilitar la creació de

referents especialitzats dins de l’escola i donar valor a les fortaleses de cada mestra dins

del claustre, al principi vam haver de superar les inseguretats de mostrar-nos, però

sabíem que obrir les portes de les nostres aules a la resta de docents ens enriquiria i ens

ajudaria a unificar el nostre estil. Alhora aquesta pràctica ens ha ajudat  a valorar la

codocència com un espai de confiança i a optimitzar la presència dels suports dins l’aula.



Som un claustre que hem après a aprendre les unes de les altres, obrint la mirada a la

diversitat professional que formem i a la coavaluació entre nosaltres. Entrem a l’aula a

aprendre de les companyes vol dir acabar fent-nos preguntes sobre la nostra pròpia tasca

docent.

Durant les sessions de línia d’escola ens tutoritzem amb les càpsules formatives internes

que coordinem des del grup impulsor i compartim les formacions que hem fet de forma

individual, això vol dir que un dia la Cristina ens dinamitza una sessió de reptes

d’experimentació al laboratori i un altre la Sara ens traspassa la formació sobre com

millorar l’ensenyament d’escriptura amb els més grans.

Ser una escola que aprèn vol dir reconèixer que sempre podem millorar, que cal continuar

consolidant les línies metodològiques iniciades, arribar a tots els docents dels nostre

centre i que tothom es senti capaç i cregui en com treballem amb els infants. Per aquest

motiu també vam iniciar-nos en la pràctica de la documentació de projectes STEAM i dels

dia a dia a l’Educació Infantil. Calia poder recuperar les evidències de les bones

pràctiques per compartir-les amb tot l’equip.

Les xarxes ens han acompanyat des de l’inici: la nostra mentora Anna Garcia i el nostre

mentor Francesc Maldonado de Xarxes pel canvi i Laboratori de transformació educativa i

la nostra mentora Mercè Requena d’SteamCat ens han assessorat en aquests processos

de reflexió i construcció de la nostra línia de centre.

Continuar aprenent vol dir comprometre’s amb la formació continuada. Actualment, cada

curs oferim al claustre dues formacions en centre enfocades a desenvolupar els nostres

objectius pedagògics.

Compartir evidències i optimitzar els nostres espais de programació i reflexió conjunta, la

continuïtat de la modelització, la documentació i les tutoritzacions entre docents, són

aspectes que ens porten avui a continuar participant en el laboratori de transformació

educativa com a #referents.




